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Vážení občané, 
na 13. zasedání zastupitelstva města byl schválen rozpočet města 
pro rok 2009. Vzhledem ke značné výši dotací na investiční akce 
představuje v našem městě celkový rozpočet částku 69 milionů Kč 
v oblasti příjmů a 67 milionů Kč v oblasti výdajů. I přes tyto vysoké 
částky rozpočtu bylo nezbytné přijmout řadu úsporných opatření, 
která se dotkla téměř všech oblastí (rozpočtových kapitol) zabez-
pečení chodu města. Hlavním důvodem tohoto kroku je zabezpe-
čení fi nancování dvou největších investičních akcí („Revitalizace 

veřejného prostranství“ a „Modernizace kulturního domu“). Obavy vedení města jsou 
z naplňování rozpočtu města v oblasti příjmů v důsledku současné hospodářské krize, 
dle odhadů by do našeho rozpočtu mělo přijít téměř o 2 miliony Kč méně, než stano-
vují závazné ukazatele státu. 
 Dále, na tomto jednání byl po 13 letech odsouhlasen defi nitivní územní plán měs-
ta. Byly v něm akceptovány téměř veškeré požadavky občanů a institucí. Územní plán 
stanovuje zásadní podmínky pro rozvoj města v dlouhodobém horizontu. Jsou zde 
zahrnuty plochy pro bydlení, které představují možnost nárůstu výstavby rodinných 
domů minimálně o 260, jsou zde řešeny plochy pro rozvoj průmyslové činnosti (pře-
devším místních podniků). Základní mapa územního plánu je zveřejněna na interne-
tu (www.mu-lostice.cz – odkaz územní plán) a dále bude trvale zpřístupněna na měst-
ském úřadu.
 Zásadní problém dalšího rozvoje města spočívá v tom, že téměř veškeré pozemky, 
které byly navrženy jako rozvojové plochy, jsou v soukromém vlastnictví jednotlivých 
občanů. Bude záležet jen na nich, zda odprodají pozemky investorům a umožní výstav-
bu rodinných domů či podnikatelských zón, nebo zda se budou držet nepřiměřených 
cen při odprodeji pozemků. Město nebude schopno v budoucnu pozemky vykupovat 
a budovat na nich potřebnou infrastrukturu. Zastupitelstvo města se rozhodlo schválit 
pouze jednoduché regulativy pro jednotlivá území, které zabezpečí možnost vybudo-
vání inženýrských sítí a infrastruktury tak, aby bylo zajištěno urbanistické řešení jednot-
livých lokalit. 
 Radě města byla předložena žádost soukromého podnikatele na zásadní změnu 
rekultivace území současné cihelny. Pod hlavičkou dotěžení již schválených kapacit 
cihlářské hlíny chce na území cihelny vybudovat skládku. Konkrétně má snahu rekon-
strukci provést návozem různých materiálů do původní výšky vytěženého prostoru. Ve-
dení města s tímto záměrem zásadně nesouhlasí a vyvine veškeré úsilí, aby této realiza-
ci zabránilo. Rád bych touto cestou vyzval občany bydlící v okolí, aby při projednávání 
tohoto záměru vyjádřili rovněž svůj nesouhlas. Problém je o to složitější, že pozemky 
jsou ve vlastnictví podnikatele a dle platných stavebních zákonů mu v jeho snažení 
bude velmi těžké zabránit. Územní plocha cihelny je v územním plánu navrhována pro 
výstavbu rodinných domů. Jestliže bude prostor zavezen do téměř třicetimetrové výš-
ky odpadními materiály, je záměr města ekonomicky i technicky velmi těžko v budouc-
nu řešitelný. 
 V současné době jsou postupně prováděny stavební práce na rekonstrukci náměs-

Zprávy z radnice
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tí a ve Ztracené ulici. Tyto práce budou kompletně ukončeny do 30. 6. 2009. Řada ob-
čanů má neustálé připomínky „proč se kope vlevo a ne vpravo,“ jiní zase „proč již není 
provedena úprava před hotelem U Coufalů, nebo před Jednotou SD apod.“ Realiza-
ce celé akce je smluvně ošetřena s dodavatelem stavby a je pod dohledem stavební-
ho dozoru a kontrolních orgánů ROP Olomouckého kraje. Dodavatel zabezpečuje dílo 
dle stanoveného technologického postupu a musí operativně reagovat na klimatické 
podmínky a na další podmínky, stanovené projektantem a archeology, plynaři a v ne-
poslední řadě na odkryté problémy, vzniklé po sejmutí horních vrstev náměstí (př. veš-
kerá odpadní voda z lékárny tekla do trativodu, který byl umístěn v hlavní komunikaci 
před lékárnou). Proto je třeba respektovat konkrétní organizační opatření dodavatele, 
i když jsou s tím spojena některá omezení volného pohybu obyvatel. S vedením stav-
by jednotlivé organizační i technické záležitosti konzultujeme a v rámci možností jsou 
přijímána konkrétní opatření (na přání „aby bagr, když kope nevydával zvuky, nebo aby 
vibrátor, když dusá zeminu, tak nevibroval“, reagovat neumíme). Konkrétní výsledky re-
alizace záměru budeme posuzovat po provedené závěrečné kolaudaci v měsíci červen-
ci 2009. 
 Rád bych Vás informoval o tom, že v průběhu měsíce dubna a května 2009 budou 
na obou sídlištích vybudována nová dětská hřiště. Tato akce je realizována společně 
s Mikroregionem Mohelnicko a bude fi nancována převážně z dotací z Evropské unie.
 V současné době již proběhlo stavební řízení na novou kanalizaci, probíhá výběr 
dodavatele. Základní problémy jsou spojeny s uplatněním požadavku  na fi nancová-
ní celé akce Českou republikou vůči Evropské unii. Vyřešení problému (délky smlouvy 
s provozovatelem kanalizace) je zásadní a může ještě celou akci (organizovanou spo-
lečností VHZ Šumperk) zastavit. Jedná se o to, zda dotace bude minimálně ve výši 70%, 
nebo zda bude pod 50 % potřebných prostředků. Jestliže bude zvolena jiná varianta 
než minimálně 70 %, nebude možné akci fi nancovat z prostředků měst a VHZ, a.s. Šum-
perk. Celá akce by byla zrušena. Vedení zainteresovaných měst (zejména Mohelnice 
a Loštic), ve spolupráci s hlavním garantem, společností VHZ Šumperk a.s., celou situaci 
řeší a je přesvědčeno, že k zahájení realizace akce dojde na podzim letošního roku. 
 PhDr. Ctirad Lolek, starosta města Loštice

HUMANITÁRNÍ SBÍRKA – MOŠTÁRNA ČSZ Loštice
Můžete darovat: *  letní a zimní oblečení /dámské, pánské, dětské /
   *  lůžkoviny, prostěradla, ručníky, utěrky
   *  domácí potřeby – nádobí, skleničky
   *  peří, péřové a vatované přikrývky
   *  obnošené boty, svetry
Nemůžeme vzít: *  ledničky, televize, nábytek, počítače, kočárky, jízdní kola
   pondělí 23. března od 15 do 18 hod.    
   sobota 28. března od   8 do 11 hod.
Věci prosíme zabalené do igelitových pytlů či krabic, aby se nepoškodily!
Místo sběru:   MOŠTÁRNA ČSZ Loštice

Děkujeme za Vaši pomoc
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Zpráva SUOT za období listopad 2008 – únor 2009
Narodili se: Martin TROUBIL, Jan ZENDULKa, Lucie KOPLÍKOVÁ, Adéla VYKYDALO-
VÁ, Jindřiška HOHNOVÁ, Tadeáš SMOLKA, Petr ZAPLETAL, Matouš ČINČARA, Veronika  
SCHMIDTOVÁ,  Dominik  SABO, Kamil  VAŠÍČEK, Jaroslav ŠVÁB, Jakub  DVOŘÁK, Eliška  
BUREŠOVÁ. 
Naše nejmladší občánky narozené v měsících  říjen – prosinec 2008 jsme uvítali mezi 
občany města Loštice v únoru 2009. Další vítání občánků plánujeme na měsíc duben 
nebo květen 2009, podle  počtu narozených  dětí. 

V tomto období nebylo uzavřeno žádné manželství.

Výročí  zlaté svatby oslavili manželé  VYTŘÍSALOVI z Loštic.
Jubilantům přejeme stálé zdraví a do dalších let hodně krásných , společně prožitých 
dnů ve zdraví a spokojenosti. 

Zemřeli  naši spoluobčané: Miroslav HOPLÍČEK, Marie SVOBODOVÁ, Ing. Květoslava   
NAHORNIAKOVÁ, Anežka  ŠTENCLOVÁ, Věra ŘEZNÍČKOVÁ, Anneliese HOLOUŠOVÁ, 
Jiří SMÉKAL, Věra PASTUCHOVÁ.
                                                                                                           
LIKVIDACE ODPADŮ – JARO 2009
Termíny a časový harmonogram
 

Sobota 16. května 2009
Sběr velkoobjemového odpadu (nábytek, koberce, pneumatiky apod.) a zároveň 
sběr nebezpečného odpadu (ledničky, mrazničky, rádia, televize, akumulátory, bar-
vy, laky apod.)
 08.00-08.30 Palomo, farma -u vjezdu do areálu
 08.30-09.00 Sídliště, na křižovatce ul. U Rybníků
 09.00-09.:30 K Pešti
 09.30-10.00 Sokolská ul. – křižovatka ke garážím
 10.00-10.30 Bezručova – odbočka k Dřevoparu
 10.30-11.00 Jižní – u Třebůvky
 11.00-11.30 Pivovarská, pod penzionem

Sobota 18. dubna 2009
Pouze sběr velkoobjemového odpadu (nábytek, koberce, pneumatiky apod.) 
 08.00-08.30 Vejmoly  - u cihelny
 08.30-09.00 U Vody - Zekof
 09.00-09.30 Pod Luštěm
 09.30-10.00 Moravičanská – garáže MěÚ
 10.00-10.30 Ke Koupališti – u Kopkových
 10.40-11.10 Žádlovice (u bývalého obchodu)
 11.10-11.40 Vlčice -naproti lávce k fotbalovému hřišti

Navíc budou v sobotu  18. dubna 2009 od 08.00 do 11.00 hod. přistaveny velko-
objemové kontejnery na stanovištích:
 Dvůr ve Ztracené ulici - garáže MÚ na Moravičanské ul. - Vlčice - Žádlovice.
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ZPRÁVY ZE ŽIVOTA MĚSTA
Velmi úspěšná Tříkrálová sbírka
 V prvním lednovém týdnu se opět uskutečnila v pořadí již desátá Tříkrálová sbír-
ka uspořádaná Českou katolickou charitou a určená na pomoc trpícím, strádajícím 
a všem, kteří jsou na pomoc odkázáni.
 V pravém zimním počasí se vydalo do určených obvodů několik tříčlenných sku-
pin složených z věřících a z mladých skautů, aby slušným způsobem požádaly občany 
o dobrovolný fi nanční příspěvek. Současně zazpívaly „tříkrálový chorál“ a označily dve-
ře iniciály K + M + B 2009. V převážné většině byly vlídně, s úsměvem a humorem při-
jaty a bylo jim nabídnuto pohoštění. Výsledek sbírky byl vzhledem ke kritické fi nanční 
situaci a stoupající nezaměstnanosti velmi překvapující. Že se sbírka těšila velké důvěře 
dokazuje ta skutečnost, že bylo vykoledováno:
 Loštice 67 924 Kč  Palonín    6 360 Kč
 Žádlovice    7 345 Kč Obectov    1 935,- Kč
 Vlčice     2 731 Kč
 Pavlov    4 420 Kč Celkem 90 715  Kč
 V roce 2008 bylo vybráno 87 495 Kč, což je o 2 220 Kč méně než letos.
 Všem štědrým dárcům, kteří často i z toho mála, co mají, přispěli na pomoc stráda-
jícím, patří vřelý dík. Obětavým koledníkům a organizátorům sbírky pěkně děkujeme 
s přáním všeho dobrého v roce 2009. Mladým skautům, kteří mohou být příkladem 
ostatní mládeži, přejeme hodně krásných a radostných chvil prožitých v jejich ušlechti-
lé skautské organizaci.                        Stanislav Geppert

Zápis dětí do mateřské školy v Lošticích
bude probíhat ve dnech 21. a 22. dubna 2009

v budově mateřské školy Loštice, Trávník 595. 
1. den v době od 7.30 do 12.00 hod.

2. den od 12.00 do 16.00 hod.
Zapisují se všechny děti, které ve školním roce 2009 - 2010 

dovrší věk tři roky, tzn. i děti, které nastoupí až ve 2. pololetí (v roce 2010).
Při zápisu je nutno předložit rodný list dítěte a doklad o očkování dítěte.

Ze života mateřské školy
 Letošní zima přeje dětským radovánkám na sněhu. V mateřské škole využíváme 
k zimnímu sportování hlavně školní zahradu. Zasněžená zahrada přímo láká děti k vy-
šlapávání cestiček ve sněhu, ke koulování nebo ke stavění sněhuláků. Malý svah u do-
pravního hřiště mohou využívat k jízdě na bobech i ty nejmladší děti. Již na začátku led-
na se konaly sportovní hry, kde se děti procvičily např. ve zdolávání různých překážek, 
v jízdě s boby slalomem, v závodech koňských spřežení a v házení sněhovými koulemi 
na cíl.
 Při seznamování se zimní přírodou vedeme děti k tomu, aby nezapomínaly na zví-
řata a ptáky, kteří v zimě potřebují pomoc lidí. Starší děti se vypravily na vycházku k zá-
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sypu, kde doplnily zvířatům zásoby jídla. Cestou přes pole pozorovaly různé stopy zví-
řat a ptáků a učily se je rozlišovat. V mateřské škole se děti starají o ptáčky, vědí jaká 
potrava patří do krmítka.
 Dne 22. ledna se v mateřské škole uskutečnila velmi zajímavá akce - beseda s mys-
livcem. Děti navštívil člen mysliveckého sdružení, pan Antonín Haberland. Jeho vy-
právění s ukázkami loveckých trofejí, pomůcek, časopisů i zbraní bylo pro děti velkým 
zážitkem. Doplnily si své poznatky o přírodě, o zvířatech a hlavně o tom, jak se mají 
chovat v různých situacích a jak mají přírodu chránit. Za pěkné vyprávění děti odmě-
nily pana myslivce několika veselými písničkami a slíbily, že se budou starat o ptáčky i 
doma s rodiči. Byla dohodnuta spolupráce pro příští období, děti z mateřské školy po-
mohou myslivcům při sběru kaštanů a žaludů pro lesní zvěř.                         V. Ošťádalová

Loštičtí na pouti v Izraeli 
 Tak se nám přece jen splnil sen! Na podzim roku 2008 jsme putovali do Svaté země.
Po celoročních organizačních přípravách jsme 21. 10. začali naší pouť do Izraele mší sv. 
v kostele sv. Prokopa. Po skončení v 19 hodin nás již odvážel autobus do Bratislavy. Ces-
tou přistoupilo ještě 17 poutníků ze Slovenska. Boeing 737 startoval ve 2.25 hod. Let 
byl příjemný, trval asi tři hodiny. Někteří letěli poprvé a byli spokojeni. Ráno v pět hodin 
nás již vítal Tel Aviv a po běžných formalitách jsme nastoupili do busu, který nás vezl na 
první zastávku - Ain Karem a chrám Návštěvy P. Marie. Po občerstvení z domácích zá-
sob (řízky, sekaná, okurky) jsme se přesunuli do Jerusaléma. Zde nás čekal chrám Usnu-
tí P. Marie na vrchu Sion a Večeřadlo, kde se odehrála Poslední večeře Páně. Do Betléma 
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není daleko a tak jsme odpoledne prvního dne s vděčností vstoupili do chrámu Naroze-
ní Páně. Velkým zážitkem byla modlitba na místě, kde se narodil Ježíš. Měli jsme již za se-
bou 1. den a těšili se na večeři a nocleh v solidním hotelu. Abych vás neodradil dlouhým 
vyprávěním, dovolím si uvést program dalších dnů ve zkratce: Qumrán - místo nalezení 
svitků Sv. Písma, Massada - pevnost na vrchu, kterou dobyli římské legie. Je symbolem 
hrdinství a vlastenectví židovského národa. Koupání v Mrtvém moři - leží na hranicích s 
Jordánskem - 392 m pod hladinou Středozemního moře, teplota vody 37 ºC. Koupání ve 
Středozemním moři, návštěva hory Karmel nad přístavem Haifa. Manželské páry si ob-
novili své manželské sliby v Káně Galilejské. V Nazaretě jsme vstoupili do baziliky Zvěsto-
vání, kterou projektoval ital Antonio Berlucci a postavili ji v r. 1960. U Galilejského jezera 
jsme vystoupili na Horu Blahoslavenství a uctili místo rozmnožení chlebů zvané Tabgha 
a kostelík Primátu sv. Petra - Mensa Christi. Kafarnaum - městečko, kde se Ježíš dlouho 
zdržoval. Jardenit - místo u řeky Jordán, kde sv. Jan Křtitel pokřtil Krista. Zde, v řece jsme 
si obnovili své křestní sliby. Hora Tábor - kde se Ježíš před svými učedníky proměnil a 
ukázal se jim, jak bude vypadat jeho tělo po zmrtvýchvstání. Olivová hora - místo Na-
nebevstoupení Páně, Getsemanská zahrada - místo, kde Ježíš před svým zatčením uvi-
děl hříchy celého lidstva a potil se krví. Přešli jsme křížovou cestou našeho Pána ulicemi 
Jerusaléma a v tichosti a modlitbě setrvali na Golgotě, kde Ježíš za nás všechny zemřel. 
Zvláštním zážitkem byla návštěva jeho prázdného hrobu, místa z kterého vstal zmrt-
vých na třetí den po ukřižování. Za židy jsme se modlili u věhlasné Zdi nářků, navštívili 
nejstarší město na světě - Jericho a památník holokaustu Jat Vašém v Jerusalémě. Bylo 
zde i mnoho jiných krásných zážitků. Po celou dobu nás provázeli příjemné letní teploty 
a vcelku bezprůjmový provoz. U Mrtvého moře bylo kolem 38 ºC. Mysleli jsme také na 
své blízké, v modlitbách pamatovali na naše Loštice a Moravičany. Šťastně jsme doletě-
li a dojeli domů podvečer 29. 10. 2008. Díky Bohu a všem, kdo jste nás provázeli svými 
modlitbami. Pouť byla  historická pro naše farnosti, protože v takovém počtu naši „ledi" 
v Izraeli doposud nebyli. Příště pojedete pro změnu možná právě Vy.

Moc Vám to přeje P. Pavel Kavec, loštický kněz

Ohlédnutí za uplynulým pololetím na loštické ZŠ
 Než jsme se všichni nadáli, školní rok 2008/2009 se přehoupl do 2. pololetí. Zkusme 
se zastavit u několika akcí, které proběhly v závěru pololetí prvního, a podívat se, jak 
začalo to druhé.
 Za zmínku určitě stojí akce Čteme dětem, kterou realizovala v pátek 12. 12. 2008 v 
17.00 hodin v prostorách 3.A třídy p. uč. Tichá. Zvoleným tématem se staly pohádky. 
Žáci si přivedli své rodiče, kteří spolu s dětmi soutěžili, hráli pohádkové scénky a hlavně 
společně četli při světle lampičky z pohádkových knih. Někteří se tak poprvé seznámi-
li s Karkulkou v maskáčích Aloise Mikulky, s Pohádkovým tobogánem Jiřího Žáčka a s 
celou řadou našich autorů. Čtené pohádky děti průběžně doplňovaly svými kresbami.
Celá akce probíhala ve velmi milé atmosféře. Pohádky byly provoněné cukrovím, skoři-
covým čajem a vůní blížících se Vánoc.
  Další akcí, která proběhla na prvním stupni v rámci zapojení do projektu Podpora 
čtenářské gramotnosti ve školách, byla akce „Starší žáci čtou mladším“. Proběhla v pon-
dělí 15.12.2008. Žáci 5. třídy si připravili čtení pověstí pro mladší spolužáky. Dětem 1., 
2., a 3. ročníku byly přečteny pověsti z našeho regionu od Martina Strouhala a Karla Fal-
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týnka. Čtení bylo doplněno pěknými obrázky, které děti namalovaly v hodinách výtvar-
né výchovy. Nácvik čtení, přednes a vystupování probíhal v hodinách českého jazyka.
Odměnou starším dětem byly překvapené, soustředěné a pozorné pohledy mladších 
spolužáků.
 Za zdařilou akci lze pokládat také návštěvu důstojného Mikuláše, hrozného čerta 
a krásného anděla na naší ZŠ. Objevili se zde 5. prosince v ranních hodinách. Děti ne-
předpokládaly, že tato trojice dorazí tak časně, a proto byli zvláště ti nejmenší velmi 
překvapení a rozpačití. Začali ihned zpytovat svědomí, někteří se dobrovolně přiznáva-
li, že zlobili.Ze spárů čertů je pomohli vysvobodit spolužáci krásnými písničkami nebo 
básničkami. Všichni nakonec dostali od anděla sladkou odměnu. Poznámka na závěr: 
celoročním domovským působištěm trojice anděl, čert, Mikuláš je třída 8.B. 
 K datu 5.12. se také váže jedna z akcí 2. stupně. Za doprovodu učitelů výtvarné 
výchovy H. Václavové a V. Prvého se šest žáků devátého ročníku zúčastnilo v pražské 
Lucerně televizního natáčení oslavy osmnáctého výročí založení Stonožky – hnutí „Na 
vlastních nohou“. Děti z více než 1800 škol z celé ČR pomáhají už 18 let svým postiže-
ným kamarádům doma. Stonožka pomáhá několik let také dětem v zemích postiže-
ných válkou – v Kosovu, Iráku, Afgánistanu. Koncert v pražské Lucerně je poděkování 
dětem za jejich práci. Moderátor Vojta Kotek pozval na pódium i prezidentku a zakla-
datelku Stonožky paní Bělu Gran Jensen. Mezi gratulanty patřili i mladí zpěváci Zbyněk 
Drda, Josef Vágner a Ewa Farna. Pořad vysílala Česká televize na Štědrý den. Večer 5.12. 
se uskutečnilo slavnostní setkání spolupracovníků a přátel hnutí na starobylé Novo-
městské radnici na pražském Karlově náměstí za účasti prezidentky Stonožky B.G. Jen-
sen, senátora MUDr. Sequense, generálů České armády, norského velvyslance a jiných 
hostí. Za naši školu se oslavy zúčastnil Mgr. V. Prvý.
 Ve středu 10.12. 2008 se žáci 8. a 9. ročníku zúčastnili v rámci projektu Příběhy bez-
práví, organizovaného společností Člověk v tísni, besedy v mohelnickém muzeu, kte-
rou připravil vedoucí muzea Mgr. Zbyněk Žouželka. Beseda byla zaměřena na události 
související s komunistickým převratem v únoru 1948. Součástí besedy byla i projekce 
dokumentárního fi lmu o nástupu komunistického režimu v Československu. 
 Do měsíce ledna spadá jedna větší kulturní akce, kterou byla návštěva Moravského 
divadla v Olomouci. Zájezdu do Olomouce se 27.1. 2009 zúčastnili žáci osmých a de-
vátých tříd. Na programu bylo činoherní představení pod názvem Dámský krejčí. Tato 
inscenace zakladatele moderní situační komedie Georgese Feydeaua nabídla žákům 
dvě hodiny skvělé zábavy. Představení bylo zcela neobvykle obsazeno pouze mužský-
mi představiteli, kteří se velmi dobře zhostili i ženských rolí. Je zcela na místě pochvá-
lit naše žáky, kteří přišli ve společenském oděvu a v divadle se velmi pěkně a kulturně 
chovali. 
 V měsíci lednu proběhlo na naší ZŠ i několik výukových programů. Realizovala je 
Agentura rozvojové a humanitární pomoci a byly určeny pro žáky 5. – 9. ročníku. Pro-
gramy byly zaměřeny na současné problémy týkající se například globálních změn 
současné společnosti, chudoby, migrace nebo odlišností mezi různými kulturami a ná-
boženstvími. Pro žáky 5. a 6. ročníků to byl program Mraveniště Země, pro 7. ročník Jiný 
kraj, jiný mrav, 8. a 9. ročníky se ocitly v Globální vesnici.
 Tradiční velkou akcí pro 7. ročník je zimní výcvikový kurz, který se letos uskuteč-
nil ve dnech 2.2. – 8.2.2009 na Malé Morávce. Ubytování bylo zajištěno na chatě Hor-
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ník. Lyžařského výcviku se zúčastnilo 15 žáků pod vedením p.uč. Františka Šilberské-
ho a p.uč. Luboše Faltuse. 15 žáků pod vedením p. uč. Lucie Boháčkové absolvovalo 
výcvik na snowboardu. Součástí zimního výcvikového kurzu byl i běžecký výcvik. Ve 
dvou dnech se žáci za krásného počasí vydali na půldenní výlet na Praděd. Do kurzu 
byly zahrnuty i závody ve slalomu na lyžích a snowboardu, lyžařsko-branný závod a vě-
domostní test. I přes letošní nepříznivé sněhové podmínky se výcvik vydařil a všichni, 
žáci i jejich učitelé, se vrátili domů bohatší o spoustu dojmů a krásných zážitků.
 Ve dnech 15. a 16. ledna 2009 proběhl zápis do prvních tříd. Celkem se dostavilo 46 
dětí, které prokazovaly své dovednosti a znalosti.Každý předškolák namaloval obrázek 
a přednesl báseň či zazpíval píseň. Následně prokazoval znalosti při rozeznávání geo-
metrických tvarů a barev. Šikovnější se pochlubili znalostí některých písmen a číslic. 
Učitelé se snažili navodit příjemnou náladu a všechny děti si odnesly za odměnu slad-
kosti a drobné dárky.
 Budoucí prvňáčci se u zápisu jevili jako velmi šikovní. A jak byli z hlediska vědomos-
tí úspěšní naši žáci v prvním pololetí? Na prvním stupni byla nejlepší třída 1.A p. uč. 
Jany Purové s průměrnou známkou 1,00. Na druhém stupni se nejvíce snažily třídy 7.A 
p. uč. Jitky Gédošové a 8.B p.uč. Lucie Hedrichové s průměrnou známkou 1,60.
 A teď několik informací o soutěžích. Tak jako každý rok proběhlo na naší ZŠ mno-
ho soutěží a olympiád ( z matematiky, jazyka českého, jazyka anglického, zeměpisu, 
dějepisu, fyziky ). Nejlepší řešitelé poté reprezentovali nebo teprve budou reprezento-
vat naši ZŠ v kolech okresních. V chemické olympiádě dobře zabodoval Radek Kubíček 
(9.B), který se v okresním kole v Šumperku umístil na druhém místě a postupuje tedy 
do kola krajského. R. Kubíček si také velmi dobře vede v matematické soutěži pro žáky 
6.-9. tříd a nižších gymnázií pod názvem Kokos (Koperníkův Korespondenční Seminář), 
kde je po druhém kole stále na nádherném 1. místě. 
 Na závěr bych se chtěla zmínit o projektu Adopce na dálku. V loňském školním roce 
pracovala na naší škole učitelka anglického jazyka a dějepisu Eva Dostálová, která nyní 
pracuje na ostrově Haiti jako koordinátorka adopce na dálku. Poté, co oslovila naši ško-
lu, jsme se rozhodli zapojit do tohoto projektu. Na třídních schůzkách jsme informovali 
rodiče o našem záměru a dětem přečetli dopis, který jim Eva Dostálová poslala. Po vyří-
zení všech administrativních náležitostí se nám jako škole podařilo adoptovat malého 
Haiťánka Yoldiksona Exanta. Všem, kteří se podílejí na ulehčení jeho života a umožňují 
mu snadnější cestu za vzdělání, patří velký dík.               Mgr. Martina Špičková

Hasičský záchranný sbor Loštice 
 Rád bych Vás informoval o činnosti hasičského záchranného sboru Loštice v roce 
2008. V zásahové jednotce JPO II působí 16 členů, podle poplachového plánu máme 
vyčleněnu zásahovou oblast 47 obcí v 1 stupni. V loňském roce jsme zasahovali u 55 
událostí (z toho ve 20 případech u požárů, v 23 případech se jednalo o technické zása-
hy - např. čerpání studní, likvidace obtížného hmyzu, odstraňování stromů z komunika-
ce, asistence při sportovních akcích, dále u 9 dopravních nehod,1 x únik plynu,1 živelná 
pohroma a 1 planý poplach).
 V roce 2008 se nám povodně vyhnuly, ale zase bylo více zásahů u požárů. V Lošti-
cích jsme zasahovali u požáru rodinného domu, který začal hořet od ledničky, ale po-
žár, který vznikl v nočních hodinách byl rychlým zásahem zlikvidován v kuchyni, dále 
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se nerozšířil a celý objekt byl jen zakouřen. Dále jsme zasahovali u požáru sila ve fi rmě 
Metrie. Mimo náš katastr jsme zasahovali u větších událostí, např. požár stodoly u ro-
dinného domu v Libivé, požár garáže a přístavku u rodinného domu v Podolí u Bouzo-
va, požár stohu v Kovářově. 
 Dále bych se chtěl zmínit o hlavním vybavení jednotky. Na zásahy máme dvě cister-
ny a jeden dopravní automobil CAS 25 Liaz s vybavením elektrocentrály, Hondu 6,5kw, 
osvětlovací stožár s dálkovým ovládáním, hydraulické vyprošťování HOLMATRO, plo-
voucí čerpadlo Honda, mečovou pilu, vysavač na hmyz, kominické nářadí, vysouvací 
hliníkový žebřík, páteřní desku, dýchací přístroje, zdravotnický batoh, výstražné kuže-
ly, nářadí, sorbety se záchytnými vanami, 3 ks kanálových ucpávek, el. kalové čerpadlo, 
vysokotlaké zvedací vaky, el.rozbrušovačku a další pomocný materiál. CAS 32 tatra s 
vybavením: dýchací přístroje, elektrocentrála 2,2 kw s mechanickým stožárem a stati-
vy, plovoucí čerpadlo MAXIMUM, hliníkový nastavovací žebřík, sorbenty. K dalšímu vy-
bavení jednotky, které je umístěno na stanici patří: raftový člun YAM + záchranné vesty, 
motorové kalové čerpadlo HONDA, přenosná stříkačka PS 12, el. kalové čerpadlo KDFU, 
nákladní vozík a další pomocný materiál. Ke spojení používáme 3 vozidlové radiostani-
ce, (1 základnovou a 9 kapesních radiostanic). Ke svolání jednotky používáme sirénu, 
paegery a SMS zprávy na mobil.
 Jako již tradičně, tak i loni proběhlo několik školení (např. profesních řidičů, školení 
na obsluhu hydraulického nářadí a mečové pily, zdravotní školení zásahové jednotky, 
školení spojové služby v požární ochraně, školení obsluhy řetězových pil). Proběhla také 
2 námětová cvičení, které nám vyhlásil KOPIS - jedno na fi rmu Palomo,a.s. Loštice a dru-
hé na kulturní dům v Lošticích. Velitelé a strojníci se zúčastnili cyklické přípravy v Šum-
perku. V loňském roce jsme provedli 3 ukázky požární techniky v Pavlově, v Jeřmani a 
Lošticích. V pátek 13.6.2008 se uskutečnil den otevřených dveří na zbrojnici v Lošticích.
 V loňském roce jsme zakoupili hydraulické nářadí HOLMATRO, motorovou pilu a 
el.naviják na Liazku (zakoupeno z fi nancí z naší výdělečné činnosti).    
 V roce 2008, na základě jednání s Městem Loštice, bylo rozhodnuto, že z rozpočtu 
jednotky přispějeme na opravu liazky, proto se neuskutečnily další větší investice (byl 
zakoupen pouze čtyřdílný hliníkový nastavovací žebřík). Nejdříve jsme chtěli provést 
malou opravu hasičské cisterny svými silami, ale nakonec jsme se rozhodli pro gene-
rální opravu (nástavba byla hodně zkorodovaná). Byla oslovena fi rma, která by opravu 
a přestavbu provedla dle našich požadavků, proto bych touto cestou chtěl poděkovat 
panu Pavlu Siegelovi, který zajistil dodavatele a zakreslil rozmístění nové nástavby. Mě 
nezbylo nic jiného než zajistit fi nancování této náročné opravy. Město Loštice investo-
valo ze svého rozpočtu 520 tisíc Kč, Olomoucký kraj 200 tisíc Kč, fi rma INTERIÉRY Drkoš 
13 tisíc Kč a PALOMO Loštice 13 tisíc Kč. Tímto jim všem patří naše poděkování.
 V rámci rozpočtu pro rok 2009 nám přispěli - fi rma Till, s.r.o. Loštice částkou 20 tisíc 
Kč a společnost PALOMO, a.s. Loštice částkou 20tisíc Kč, které budou použity na opravu 
CAS 32 Tatra.
 Jistě stojí za zmínku i to, že se naši členové během celého roku starali o údržbu a 
opravy vozidel a také o údržbu zbrojnice. Jak už jsem se zmínil na začátku, je jednotka 
zařazena v kategorii II, to znamená výjezd do 5 minut ve zmenšeném početním stavu 
1+3 a druhé auto do 10 minut. Z uvedeného důvodu je od roku 2006 jednotka v poho-
tovosti mimo zbrojnici ve službách celých 24 hodin.
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 Kdo by měl zájem pracovat v našem kolektivu (věk nad 18 let) bude vítán. Každou 
sobotu v 9 hodin se scházíme na hasičské zbrojnici v Lošticích, můžete se přijít podívat. 
Více o zásahové jednotce naleznete na webových stránkách - www.hasicilostice.cz. 

 Josef Pokorný – velitel JSDH Loštice

Revitalizace centra města se opět po zimní odmlce rozjela v plném proudu.  Místo již 
130 let starých a z větší části nemocných a poškozených stromů bude vysázeno 20 
nových lip. Určitě budou zkrášlovat další desetiletí město tak jako ty, které musely 
být vyměněny.

Brusle do truhly
 Na dnešní „krizovou“ dobu můžeme s hrdostí prohlásit, že v našem městě přece jen 
je dosti obětavců, kteří dokáží svůj volný čas a um věnovat druhým. Dokáží nevnímat, že 
„čas jsou peníze“, dokáží mrznout v nočních hodinách u hadice chrlící studenou vodu, 
dokáží ovládat „zhrnovadlo“ na sníh, dokáží smontovávat dřevěné mantinely, zkrátka 
dokáží vytvořit prostředí, tak závislé na zimním počasí, pro všechny příznivce brusle-
ní. A to bez nároku na fi nanční odměnu nebo obdarování. Zkrátka je to v nich a je pro 
ně potěšením obětovat tomuto cíli svůj čas. Byli roky, kdy jim počasí nepřálo, letos ale 
mohli využít podmínky zimy, a taky je využili. A členové TJ SLAVOJ Loštice, oddíl lední-
ho hokeje se letos opravdu snažili. Již před Silvestrem se začalo stříkat a 2. ledna mohli 
první náruživci nasadit brusle a vyzkoušet loštický led. Bruslilo se každý den odpoledne 
za lidovou cenu, dospělí 20 a děti 10 korun českých. A bez časového omezení. K tomu 
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Kulturní informace

bylo zajištěno teplé občerstvení za opravdu lidové ceny, čaj za 3,- Kč, to je cena, kterou 
snad znaly naše babičky ve svém mládí! Za dvouměsíčního provozu se na ledové ploše 
vystřídalo nemálo návštěvníků. Pro děti byl uspořádán Dětský den, kterého se účastni-
lo na 180 dětí, které soutěžili, bavili se a využívaly ledového prostředí. Pro příznivce led-
ního hokeje byl zase uspořádán „Memoriál Aloise Zimmermanna“, kterého se účastnily 
družstva: TJ SLAVOJ Loštice, Restaurace Na Růžku, Restaurace U Coufala, Pivnice U Rytí-
ře a družstvo JSDH Loštice. Prvenství si odnesli „Rytíři“, ale obdiv patří všem soutěžícím. 
Je tu konec února a taky oteplení a konec bruslení. Ale také pocit, že něco pěkného se 
podařilo, o něco pěkného bylo snaženo a něco pěkného se vrátilo tam kam patřilo. Proč 
tedy nepoděkovat těm snaživým: Zbyněk Mekiska, Milan Lausch, Martin Vykydal, Aleš 
Pokorný, Svatopluk Bílek, Petr Kroupa, Milan Hecl, Miroslav Blažek, Martin Veselý, Marek 
Zapletal, Jiří Till, Daniel Koplík aMilan Blažek. Páni sportovci, děkujeme.                         S. V.

Stavíme a stavíme a stavíme
 Rekonstrukce našeho kulturního stánku je v plném proudu. Jak to vypadalo po bou-
rací fázi se mohli zájemci podívat při návštěvě vánočního koncertu Kamarádů 28. pro-
since 2008. Nyní již jsou v plné práci jak zedníci, tak i topenáři, tesaři a pokrývači. Sta-
vební práce dávají vnitřním prostorám novou formu a novou tvář. Největších změn se 
dostane vstupnímu prostoru – vestibulu, kde bude více místa pro občerstvovací služby, 
modernější a prostornější šatna, recepční a informační pult. Vestibul se stane hlavním 
vstupem i do nové městské knihovny, která bude přístavbou kulturního domu. Město 
zde plánuje i provoz informačního centra, které bude zajišťovat potřebné informační 
služby jak pro obyvatele, tak i turisty. Lepší podmínky budou vytvořeny pro účinkující 
v prostorách za jevištěm, zvětší se prostor šaten a sociálního zařízení, budují se nové 
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prostory pro sklad kulis, dílny k výrobě a opravě kulis, nové prostory pro nakládání ku-
lis. V kulturním domě budou i větší prostory pro uložení rekvizit a potřebného materiá-
lu, zvýší se počet kluboven pro zájmové organizace. Předpokládáme, že hojně využíva-
ným se stanou prostory pro konání rodinných a kolektivních akcí. 
 To vše nové by nám měla přinést celková rekonstrukce kulturního domu. Město se 
v současnosti snaží sehnat potřebné fi nance i na nové vybavení nábytkem, hlavně po-
hodlnými židlemi a pořebnými společenskými stoly. 

Kulturní nabídka omezena
Kulturní dům je jediným centrem kulturního vyžití občanů a tak po dobu rekonstrukce 
je i kulturní nabídka silně omezena. Přesto některé zájmové organizace připravují pro 
své příznivce své vlastní akce:

Country kapela KAMARÁDI pořádá:
- v sobotu 25. dubna v Hospůdce Studánka v Paloníně 4. SETKÁNÍ FAJNKLUBU a 

svých příznivců od 18. hod.
- v sobotu 6. června v Restauraci U Bodláka Moravičany VÁNOČNÍ SILVESTR – pod-

večer u stromečku, dárky, vánoční kapr, Silvestr, od 18. hod.
- sobota 5. září v Boráku v Lošticích – II. COUNTRY POTLACH

Dechová hudba LOŠTICKÁ VESELKA pořádá:
- v pátek 1. května MÁJOVÉ ODPOLEDNE a STAVĚNÍ MÁJE na sportovním hřišti So-

kol Loštice v Sokolské ulici od 16. hod., občerstvení zajištěno
- v sobotu 30. května KÁCENÍ MÁJE na sportovním hřišti Sokol Loštice
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Klub přátel hodných dětí a Skauti Loštice 
pořádají v neděli 31. května DĚTSKÝ DEN u Borové chaty od 15. hodin. Večer posezení 
u táboráku 

Loštické slavnosti hudby a tvarůžků
 Plánovanou akcí zůstávají Loštické slavnosti, které se budou konat poslední červ-
nový víkend 26., 27. a 28. června 2008. Po loňské zkušenosti a také z důvodu rekon-
strukce loštického náměstí využijeme sportovního areálu Slavoj Loštice na Sokolské 
ulici. Program je v průběhu příprav, pátek opět věnujeme příznivcům country, sobota 
bude zaměřena na 14. festival dechových hudeb a nedělní odpoledne tvarůžkovým 
soutěžím a Tvarůžkovému království. Podrobnější informace brzy zveřejníme.

Divadelní ochotníci při MKS Loštice pořádají v neděli 5. července 2009 
DIVADELNÍ PODVEČER na sportovním hřišti Sokol Loštice od 20. hodin.

Ostatní informace:
-  MKS Loštice po uvedení do nového provozu by rádo přivítalo zájemce-zvukaře, 

který by rád pomáhal s ozvučením kulturních akcí, neznalé zaučíme, informace u 
vedoucího MKS pana Veselého.

-  Hledáme děvčata – zpěvačky i zpěváky do nového souboru pro zábavnou hudební 
tvorbu, informace u pana Veselého, tel. 602 544 253.    
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Roman Kaniščev – sportovní objev roku 2008
 4. února 2009 se v Městském divadle Prostějov usku-
tečnilo slavnostní vyhlášení nejlepších sportovců kraje Olo-
mouc. Celý slavnostní večer moderoval Petr Salava. Zapl-
něné divadlo dávalo tušit, že sportovci Olomouckého kraje 
dosahovali řady významných úspěchů nejen doma, ale 
i v zahraničí. Na prkna, která znamenají svět vystoupil i Loš-
tický triatlonista Roman Kaniščev, kterého vybrala porota 
jako vítěze kategorie kategorie Objev roku 2008. Romano-
vi k tomuto ocenění výrazně dopomohl titul mistra Evro-
py v cross triatlonu, který vybojoval v Holandsku. Z rukou 
představitelů Olomouckého kraje převzal Roman pohár, 
který mu bude slavnostní večer připomínat  a šek s fi nanč-
ní odměnou. Největší odměnou byl pro Romana potlesk 
všech přítomných. Je to ocenění nejen za jeden výsledek, 
ale i za jeho tvrdou práci a svědomitost s jakou přistupuje k triatlonu. Na otázku pana 
Salavany, čeho by chtěl dosáhnout v letošním roce, Roman odpověděl: „Uspět na mi-
strovství světa v cross triatlonu a úspěch je umístěním do desátého místa. Mistrovství 
světa se uskuteční počátkem října na Havaji.” 
 O úspěšnosti olomouckých sportovců svědčí až druhé místo nejlepšího českého te-
nisty Tomáše Berdycha. Nejlepším sportovcem Olomouckého kraje byla vyhlášena ves-
lařka Pavlína Žižková. Slavnostní vyhlašování se Olomouckému kraji velice povedlo. Na 
slavnostním rautu se našla i možnost si popovídat se všemi sportovci a jejich trenéry 
a navázat nové kontakty.

Loštická škola pomáhá nejchudším
 Od září pracuji v nejchudší zemi západní polokoule Haiti jako koordinátorka pro-
jektu adopce na dálku, kterou organizuje Arcidiecézní charita Olomouc. Haiti je krásná 
země s úžasnými lidmi, obyvatelé jsou původem z Afriky. Na Karibské ostrovy byli ná-
silně přesídleni, aby zde sloužili jako otroci bílým kolonistům. Přestože zdejší přírodní 
podmínky i blízká vzdálenost Spojených států amerických by mohly přispívat k ekono-
mickému rozvoji, neděje se tak. Země je v katastrofálním stavu, životní prostředí zde-
vastované, bují zde korupce, diktátorské režimy uvrhly Haiti do obrovské bídy, chybí ja-
kýkoli sociální systém, v hlavním městě je denně nahlášeno až 30 únosů nevinných lidí, 
země trápí AIDS, vysoká negramotnost, absence lékařské péče, dětská prostituce. Přes 
85 % Haiťanů žije v přepočtu za 15 Kč na den, přičemž ceny jsou zde srovnatelné s na-
šimi..
 Působím na severu ostrova ve vesnici Baie de Henne (Zátoka slepic), kde společ-
ně s knězem Romanem Musilem pomáháme nejchudším. Díky fi nančním darům se již 
podařilo vybudovat ve vesnici školu, tržnici, rozvod vody, postavit domky pro lidi bez 

příspěvky občanů a organizací
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přístřeší, pomoci hendikepovaným, 
vyměnit slaměné střechy poničené 
cyklonem za plechové….
 Běžný život je zcela odlišný od 
našeho. Domky jsou prosté, většinou 
o jedné místnosti, kde spolu dohro-
mady žijí rodiče, děti i širší příbuzen-
stvo. Zvířata volně běhají po ulici, ví-
taným dopravním prostředkem je 
osel. Lidé neumějí číst, neznají tele-
vizi, takže se poklidný vesnický ži-
vot odehrává především ve stinných 
zákoutích, kde si Haiťané povídají a 
hrají tolik oblíbené domino. Ve ves-
nici není elektrika, signál, pro vodu 
se chodí k pumpě, místní tržnice na-
bízí pouze velmi omezený výběr po-
travin – rýži, hrách a česnek. Ulice 
jsou špinavé, plné bláta a nečistot.
 Mým hlavním úkolem je pomá-
hat dětem. Denně docházím na zá-
kladní školu, kde provádím vizitace, 
píšu s dětmi dopisy pro české „rodi-
če“, vyhledávám chudé děti do adopce, překládám materiál pro olomouckou charitu, 
vedu účetnictví. Učím se kreolsky, dojednávám projekty s americkou charitou nebo 
místními misijními organizacemi (podpora drobných živnostníků, podpora chudých 
seniorů, bezplatné léky pro nemocné, otázky životního prostředí – výsadba stromů, 
protipovodňové kanály, separace odpadu…), učím na střední škole angličtinu, ošetřuji 
nemocné.
 Minulý školní rok jsem vyučovala na Základní škole v Lošticích, a jsem proto ne-
smírně potěšená, že žáci i učitelé se rozhodli pomoci lidem na Haiti. Díky jejich fi nanční 
pomoci je tak chlapci jménem Yoldikson Exantus umožněno navštěvovat školu, dostat 
zdarma učební pomůcky, uniformu, pořádnou porci rýže (jídlo ve škole je pro něj jedi-
né jídlo za den!!!). Škola bude dvakrát ročně informována o prospěchu žáka, obdrží do-
pis, fotku, vysvědčení, obrázek.
 Yoldikson je sedmiletý chlapec, pochází z opravdu velmi chudé rolnické rodiny, má 
dvě sestry a jednoho bratra, bydlí ve vesnici vzdálené od školy asi tři hodiny svižné chů-
ze. Ve škole patří k šikovným žákům, povahově je velmi poslušný, spíše tichý, stydlivý, 
má úctu k autoritám, je kamarádský a velmi vděčný. 
 Za tohoto malého chlapce tedy posílám velké poděkování všem žákům, rodičům a 
učitelům, kteří svými fi nančními dary a ochotou zajistili malému černouškovi možnost 
navštěvovat školu. Narozdíl od ostatních dětí, kteří musí sedět doma, má toto dítě šan-
ci úspěšně se zařadit do společnosti. Navazující studium mu jistě umožní vymanit se z 
bídy, ve které se narodil. 

Mnoho pozdravů všem do Loštic zasílá a moc vzpomíná Eva Dostálová



HLAS LOŠ TIC                                                                                JARO 2009

17

Změnilo se něco za deset let?
Zápis z kroniky města – rada města konstatovala dne 22. 3. 1999 . . .
 . . . že řada občanů žije v představě, že pracovníci města jsou tu proto, aby uklidili, 
zařídili a vykonali to, co občané, vlastníci a další subjekty v rámci svých povinností ne-
dělají, protože dodržování zákonů po nich nikdo nevyžaduje, slušnost a ohleduplnost 
je vzácným jevem a městu zcela chybí jakékoliv ochranné a kontrolní mechanismy. 
Deformovaný výklad svobody, práva a demokracie, fakt, že darebáctví, vandalismus a 
obecné zlo není v zárodku potlačeno, demoralizují společnost, vše upadá do anonymi-
ty. Většina obyvatel je netečná, je hodně chytrých, křičících a nadávajících kritiků, ale 
málo těch, kteří jsou ochotni se angažovat pro věci veřejné.  Z kroniky vybral Petr Fialek

Údolí Třebůvky
 Od listopadového výšlapu uskutečnilo naše občanské sdružení několik dalších dů-
ležitých kroků k naplnění svého cíle, kterým je údolí Třebůvky pro život, bez kanálů a 
přehrad.
 Před Vánocemi nás tlačily dva důležité termíny. Do konce kalendářního roku jsme 
museli podat připomínku k návrhu Plánu oblasti povodí Moravy. I když nás zástupce 
Povodí Moravy, s.p. v listopadu informoval o tom, že suchý poldr Loštice bude z plánu 
vyřazen, bylo nám doporučeno pojistit se písemnou připomínkou. Těší nás, že se zapo-
jily také obec Bouzov a město Loštice. Rovněž někteří občané zaslali své individuální 
připomínky a vyjádřili nesouhlas s výstavbou tzv. suchého poldru nad Lošticemi. Začát-
kem nového roku jsme obdrželi ofi ciální písemné vyjádření ředitele správy povodí Dr. 
Ing. Antonína Tůmy, který nás ubezpečil, že suchý poldr Loštice byl již v březnu z plánů 
povodí vyřazen a pouze administrativní chybou, kterou se právě nám podařilo odha-
lit, se ocitl i v připomínkovaném materiálu. Je zajímavé vědět, proč byla stavba pold-
ru označena jako nerealizovatelná. Zdá se, že v případě nutnosti upustit povodňovou 
vodu z nádrže by se vzhledem k přílišné blízkosti Loštic vlna nestačila transformovat a 
ve městě by způsobila spíše škodu. 
 Tato skutečnost však nic nemění na tom, že údolí Třebůvky je i nadále ohroženo 
megalomanskou stavbou kanálu D.O.L. a vodní nádrží Jeřmaň či její větší variantou 
Loštice. 
 Tato díla, jež by zlikvidovala několik obcí a zcela zničila krásné údolí, jsou stále há-
jena v územně plánovacích dokumentech. V případě přehrad hrozí zařazení jedné z va-
riant do „Generelu území chráněných pro akumulaci povrchových vod“, který na zákla-
dě par. 28a zákona 181/2008 Sb. aktuálně připravuje Ministerstvo zemědělství. Proto je 
třeba situaci stále sledovat a reagovat na vývoj.
 8. ledna proběhlo v Lošticích veřejné projednávání návrhu Územního plánu Loš-
tic. Do tohoto data běžela měsíční lhůta, během které mohli občané zaslat své připo-
mínky. Zákon je však nastaven tak, že k připomínkám nemusí být vůbec přihlíženo a 
aby byl názor veřejnosti vůbec vzat na vědomí, je nutné podat námitku. Tu však může 
ze zákona podat pouze vlastník dotčeného pozemku nebo zástupce veřejnosti. Tak se 
tedy v době Vánoc pustili členové občanského sdružení do náročného úkolu: získat po-
žadovaný počet podpisů od občanů, aby se OS Údolí Třebůvky stalo zástupcem veřej-
nosti a mohlo jejím jménem podat námitku proti zařazení vodohospodářských staveb 



JARO 2009                                                                          HLAS LOŠ TIC

18

do územního plánu města. Ze strany naprosté většiny občanů jsme se setkali s velmi 
vstřícným přístupem a se záporným postojem proti případné přehradě i kanálu. 
 V polovině ledna jsme stačili navštívit Agenturu ochrany přírody a krajiny v Olo-
mouci, jejíž pracovníci nás vlídně přijali a podali nám mnohé důležité informace. Zú-
častnili jsme se také schůzek s občany, které v rámci přípravy územního plánu pořádala 
obec Bouzov. V Kozově i v Jeřmani jsme se setkali se zájmem přítomných o problema-
tiku vodohospodářských staveb na Třebůvce, zodpověděli jsme řadu dotazů a podali 
vysvětlující informace.
 Začátkem února jsme byli v Brně přijati za kolektivního člena Unie pro řeku Moravu. 
Věříme, že členství v této respektované organizaci nám pomůže v našem úsilí.
 V té době již byla podána námitka zástupce veřejnosti. Bylo nám jasné, že práce 
na územním plánu už jsou v takovém stadiu příprav, že zastupitelstvo na svém únoro-
vém veřejném zasedání neodhodlá hlasovat proti tomuto dokumentu. Navíc jsou tato 
vodní díla zanesena v Zásadách územního rozvoje Olomouckého kraje a obce jsou ze 
zákona povinny takové lokality do územních plánů zanést. Přesto výbor občanského 
sdružení zaslal členům zastupitelstva otevřený dopis, který zveřejnil také na webových 
stránkách Údolí Třebůvky. Šlo o morální apel, o to, aby se zastupitelé vážně zamysleli 
nad tím, jak velkou zodpovědnost mají. Někteří zastupitelé se opět zachovali korektně 
a zareagovali mailem, byla jich však bohužel menšina. 
 Námitka zástupce veřejnosti byla nakonec zamítnuta, územní plán byl schválen i 
s vyznačenými plochami pro kanál D.O.L. a vodní nádrž Jeřmaň. Podařilo se nám však 
učinit důležitý krok k tomu, aby nás naše samospráva začala brát vážněji. Po našem 
vystoupení na veřejném zasedání vyzvalo zastupitelstvo starostu, aby svolal schůzku 
starostů Loštic, Bouzova a Pavlova a zástupců Údolí Třebůvky, I když nakonec schůzka 
proběhla spíše formálně, splnila účel, pro který jsme ji prosazovali. Město Loštice vyjád-
řilo dopisem svůj nesouhlas s výstavbou vodohospodářských děl na Třebůvce a svá zá-
porná stanoviska vyjádřili také starostové Bouzova a Pavlova, rovněž zástupci našeho 
občanského sdružení. Starosta PhDr. Lolek přislíbil, že tato stanoviska budou odeslána 
na patřičná ministerstva i na krajský úřad a bude tak vyjádřena společná vůle – vyřadit 
přehrady a kanál z územně plánovací dokumentace.
 Je však potřeba, aby se o tuto problematiku zajímalo co nejvíce občanů, aby se 
zvýšila informovanost a spoluúčast veřejnosti na rozhodování o tak důležitých věcech, 
jako je existence celých vesnic a záchrana cenné části našeho kraje. V tomto duchu 
chceme také pokračovat v naší činnosti.       Svatava Šimková

Občanské sdružení Údolí Třebůvky, člen Unie pro řeku Moravu

Malá poznámka ke článku, který „visí“ na webu a vychází  i v Hlasu Loštic
 Z článku: „Bylo nám jasné, že práce na územním plánu už jsou v takovém stadiu pří-
prav, že zastupitelstvo na svém únorovém veřejném zasedání neodhodlá hlasovat pro-
ti tomuto dokumentu. Navíc jsou tato vodní díla zanesena v Zásadách územního rozvoje 
Olomouckého kraje a obce jsou ze zákona povinny takové lokality do územních plánů za-
nést.“   (zvýrazněno pf)
 S článkem souhlas, ale nerozumím tomu, proč by se zastupitelé měli vůbec odhod-
lávat hlasovat proti něčemu, co jsou ze zákona povinni respektovat?                                                  

Petr Fialek



HLAS LOŠ TIC                                                                                JARO 2009

19

Čečetka zimní
 V současné době pracuji na ilustrování (obrazy olejomal-
bou na dřevě – 24 obrázků, jak je v mých kalendářích obvyk-
lé, na každý měsíc dva obrázky) pranostiky. Kalendář na rok 
2010 se bude jmenovat CALENDARIUM PRANOSTICUM.
 Jak jsem tak vyhledával na internetu různá přísloví pra-
nostik, narazil jsem na: “Když čečetek nevídati, hotov se na 
tuhou zimu”. Je to zářijová pranostatika. Jsou to prastaré 
moudré myšlenky vyzkoušené generacemi. Při svých toul-
kách krajinou jsem letos v lednu viděl na olších u Třebůvky 
hejna čečetek. Literatura uvádí, že k nám v zimě migruje če-

četka zimní tundrová, která k nám přilétá ze severu evropy a asie. Je to krásný drobný 
ptáček, velikosti stehlíka nebo čížka. Na čele mezi očkama má červený fl íček jinak prsíč-
ka růžová, záda a křídla skořicově hnědá, prolínající se s tmavou hnědí, podbříšek má 
bělavý. Tito ptáčci se živí semínky travin, jehličnanů, bříz, olší, atd. Jejich vábení a švito-
ření zní krátkýmče, če nebo cvít (dlouze). Populace, která k nám z jara přilétají hnízdí v 
řídkých porostech křovin a bříz, i kolem měst. Hnízda staví nevysoko na stromech a ke-
řích. Počet mláďat literatura neuvádí, bude to obdobné jako u zvonků nebo stehlíků.                 

Ilustrace a text Pavel. A. Taťoun

Náš zákazník, náš pán, aneb vracíme se zpátky ke starým časům?
 Chtěl bych čtenáře Hlasu Loštic seznámit se „zkušeností”, kterou jsem zažil v prodej-
ně potravin v Hradské ulici v Lošticích.
 Dříve zaměstananci této prodejny dávali odpoadní bedny od ovoce a zeleniny před 
a za prodejnu, kde si je mohli všichni zákazníci, tedy i já, vzít. Stalo se mi, že mi jeden 
muž vytkl, že nejsou žádné bedny, že je všechny seberu. Zjistil jsem, že minimálně od 
ledna tohoto roku skoro všechny odpadní bedny z Hradské ulice prodavačky schová-
vají rodině Přenosilových, stejně tak jim delší dobu schovávají bedny i v Jednotě na 
náměstí. Požádal jsem prodavačky na “Hradské”, aby nechávali, jako dříve, bedny pro 
všechny zákazníky. Nic se nezměnilo, rodina Přenosilových (zvaná “bedýnková”) nosí i 
vozí bedny dál. Navíc mimo jiné každý den topí mokrými bednami a neustále silně zne-
čisťují celé okolí hustým kouřem. Druhého dne jsem si za prodejnou počkal na majite-
le. Se zlou jsem se ale potázal, jako bych píchl do vosího hnízda. Pan majitel nechtěl nic 
slyšet o tom, aby odpadní bedny jako dříve nechávaly prodavačky pro všechny zákaz-
níky z Loštic a okolí. Jedna z prodavaček se do našeho rozhovoru vmísila se slovy: “Vů-
bec se s ním nebav, ať jde do prd... Pan majitel neřekl ani půl slova. Přítomní zásobovač 
a pekař jen kroutili hlavami. Po několika minutách jsem šel za panem podnikatelem do 
jeho kanceláře. Řekla jsem mu, zda si myslí, že je v pořádku, že jako za starých časů se 
zvýhodňuje jeden zákazník na úkor ostatních a že jeho prodavačka posílá zákazníka 
někam ... Majitel mne vykázal se slovy: “Nestarej se o prodavačky, vzpamatuj se, najdi si 
práci.” Vrátil jsem panu podnikateli kartu zákazníka (mimochodem jednoho z prvních) 
a on ji roztrhal. Při odchodu jsem mu řekl, aby se nedivil, když si jejich jednání nene-
chám pro sebe. Majitel obchodu na Hradské ulici v Lošticích odvětil, ať se nezapomenu 
podepsat. Nemám ve zvyku psát anonymy, proto se pod tento článek podepisuji. Úsu-
dek si jistě každý udělá sám.                      Milan Wind, Mgr., Loštice
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Volnočasové aktivity žáků DM SOUz Loštice v Žádlovicích

 S počátkem nového roku 2009 je čas na krátké zhodnocení činnosti žáků za I. polo-
letí Domova mládeže v Žadlovicích při SOUz Loštice. 
 Pokud jde o zájmovou činnost žáků, je třeba zmínit množství zájmových kroužků, 
vedené pedagogy. Kroužky zahájily činnost již v září. Jedná se například o kroužek jez-
decký, výtvarný, čtenářský, sportovní, střelecký, kovářský aj. Žáci v nich získávají nové 
poznatky a vědomosti, které mohou využít jak ve školní výuce, tak i k předávání zkuše-
ností mladším žákům.
 Cílem pedagogů je podporovat volnočasové aktivity žáků, a tím i rozvoj osobnosti 
žáka. Nabyté znalosti a dovednosti mohou zúročit též v soutěžích. Ty proběhly v prosin-
ci a nejlepší žáci byli odměněni sladkostmi a drobnými dárky. Žáci pod dozorem vycho-
vatelky navštívili Betlém pana Beneše v Lošticích, kde se seznámili s jeho řezbářskou 
tvorbou.
 Co se týká pracovních aktivit, významná je pomoc žáků při organizaci a přípravě 
podzimních jezdeckých závodů v zámeckém parku.
 V rámci ekologického programu žáci udržují v čistotě plochy kolem zámku, a to 
uvnitř areálu DM, ale také kolem zámecké zdi, autobusovou čekárnu, kolem dílen. Jde 
o sběr odpadků, sekání trávy, hrabání listí, sběr spadených haluzí.
 Na podzim se žáci pod dozorem vychovatelky zapojili do sběru odpadků podél ko-
munikace (od zámku ke škole), za což jim byla udělena pochvala.
 Jednou z nejvýznamnějších akcí, pořádanou SOUz Loštice, se stal 10. 12. 2008 ,,Den 
otevřených dveří. “ Akce proběhla i v prostorách žadlovického zámku. Vánoční výzdo-
ba, keramické ozdoby, perníčky, pečené cukroví, to vše dotvářelo předvánoční atmo-
sféru. Každý návštěvník této akce měl tak možnost prohlédnout si výrobky z keramické 
dílny našich žáků a ochutnat cukroví, které napekly též šikovné ruce našich žáků. Této 
akce využili kromě budoucích uchazečů o studium též místní občané, kteří byli obda-
rováni malou pozorností.
 Také pro příští pololetí školního roku 2008/2009 chystáme s žáky řadu aktivit a zá-
jmových činností. Které aktivity se nám podařilo uskutečnit, o tom zase až příště.

  Vychovatelky z DM v Žadlovicích 
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Mladí chovatelé
 Končí další chovatelský rok a je mou povinností provést jeho 
zhodnocení. Předem mého článku bych rád informoval 
čtenáře, že článek př. StanislavaVeselého otištěný v 
podzimním čísle Hlasu Loštic byl pouze jeho názo-
rem, který zveřejnil a má na něj své právo. Orga-
nizace ČSCH Loštice 2 s ním tento krok nekonzultovala, 
tudíž ho nelze vnímat jako její stanovisko, pouze jako jeho 
osobní. Proto bych chtěl poděkovat ZO ČSCH Loštice1 za její 
reakci a tím za propagaci naší organizace Loštice 2. Vždyť 
spousta lidí do této chvíle ani nevěděla, že v našem městeč-
ku fungují organizace dvě, proto vám děkujeme, že jste zcela 
nesobecky na naši organizaci upozornili, za to vám patří dík, 
hlavně vašemu výboru. Teď bych se rád věnoval činnosti, kte-
rou jsme v minulém roce vykonávali. Musím přiznat, že rok to 
byl velice úspěšný a to hlavně z toho hlediska, že se nám po-
dařilo zapracovat mnoho mladých chovatelů do pravidelné výstavní činnosti, to zna-
mená, že výsledky svého celoročního snažení pravidelně prezentovali na akcích různé-
ho charakteru, od místních až po celostátní. Ne vždy se vše podařilo, jenže jak říká staré 
přísloví, není důležité zvítězit, ale zúčastnit se. Chtěl bych poděkovat všem dětem za 
píli a propagaci naší organizace i města. Dále bych rád zmínil, že děti začlenily do své-
ho chovu i plemena málo chovaná a tedy i nákladná. Tímto bych rád ještě jednou po-
děkoval městu za příspěvek na rozvoj mladých chovatelů a rád bych je ujistil, že tyto 
peníze doputovaly do rukou těch, jimž byli určeny. Naše organizace se přidala ke klubu 
saténových králíků, který v prosinci pořádal zájezd do německého Straubingu a tohoto 
zájezdu se aktivně zúčastnila. Bylo rozhodnuto, že každému mladému chovateli, kte-
rý nás v roce 2008 reprezentoval, bude poskytnut příspěvek na nákup králíka na této 
výstavě, nakonec tento příspěvek činil 30 eur na jednoho. Tohoto využilo pět mladých 
chovatelů, tímto jim přejeme úspěšné odchovy. Věřím, že vynaložené prostředky jsou 
v dobrých rukou, prostě tam kde mají být. Z úspěchů, kterých letos naši mladí dosáhli 
bych jmenoval vítězství Klárky Vykydalové na okresní výstavě v Hati u Opavy, kde v ne-
malé konkurenci obdržela pohár pro nejlepšího mladého chovatele. Celkově se jí letos 
podařilo získat 20 pohárů nebo čestných cen. Dále se dařilo i jejímu bratrovi Matýskovi, 

Milušce Raichlové a dalším. Snad se jim podaří v příštím roce 
vydobité pozice obhájit, třebas i vylepšit.V dospělých se nej-
více dařilo Jiřímu Vykydalovi, který si nejvíce cení zisku titulu 
mistr a šampion klubu za plemeno aljaška získaných na speci-
ální výstavě v Týništi nad Orlicí. Celkově z této akce odjížděl s 
pěti oceněními. 

 Přátelé a naši spoluobčané, byl to dobrý rok, bylo mnoho prá-
ce, ale i dobrých chvil, za základní organizaci CSCH Loštice 2 
doufáme, že i ten příští rok bude dobrý a ne jen pro nás, ale i 
pro vás a celé naše městečko.  

Jiří Vykydal - předseda ZOCSCH Loštice2
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OZNÁMENÍ
Oznamujeme občanům, že dne 29. 12. 2008 byl nalezen šperk ze žlutého kovu na 
ulici Jižní v Lošticích. Bližší informace získáte na podatelně MěÚ Loštice.

Jestli se rozzlobíme, budeme zlí . . . 
 Jste právnická osoba a chystáte se provést nějaké zemní práce na eventuálně chys-
tanou stavbu nebo rekonstrukci plochy a ta plocha je náhodou (nebo bohužel) v oblas-
ti možných archeologických nálezů? Pak máte podle zákona z roku 1987 povinnost o 
tom uvědomit úřad přes vykopávky, aby vědci mohli provést vědecký průzkum místa. 
Potud v pořádku. Po oznámení tomuto úřadu obdržíte několik papírů, které jsou na ti-
tulní straně opatřeny titulem (nevím proč) „DOHODA“. Až do současnosti jsem žil v do-
mnění, že dohoda je soupis dohodnutých podmínek, které jsou pro obě strany výhod-
né. Ale . . .
1. Jako první se dozvíte, že jste si ty práce vlastně objednali.
2. Že jste povinni připravit pro vědce plochu stavby, aby byla očištěna a provedena 

skrývka zeminy.
3. Že jste povinni zaplatit veškeré náklady. 
4. ŽE nemáte nárok na nic, co se v zemi najde.
5. Po ukončení prací dostanete možná papír s rozpisem prací a hodin.
6. Samozřejmě že u toho bude přiložená faktura, ačkoliv nemáte žádnou možnost ně-

jak zkontrolovat, zda všechny práce byly nutné, zda vůbec byly provedeny a zda vy-
žadovaly fakturovaný čas vědců.

7. Pokud vznesete po předložení této dohody nejvyššímu vědci skromný dotaz, z ja-
kých tabulek a jak jsou vypočítávány výšky náhrad a mezd, jste seznámeni s rozhod-
nutím, že pokud do druhého dne tuto DOHODU nepodepíšete, budou zastaveny 
na dobu neurčitou všechny jejich práce.

8. Tím se  zcela zastaví i všechny vaše stavební práce a vy můžete, pokud je fi nancujete 
z nějaké dotace, o tu dotaci přijít, nehledě na to, že vám to naprosto rozhodí veške-
ré další plány.

9. Sklapnete kufry, srovnáte krok, podepíšete DOHODU a čekáte na fakturu.
 Případná podobnost s možnou skutečností je čistě náhodná.                            Petr Fialek

Všem páníčkům a paničkám . . .
Milovaní naši majitelé. Už nám pomalu dochází trpělivost, jak ně-
kteří s námi zacházíte. Když už si nás jednou pořídíte, tak se o nás 
také laskavě starejte a nenechávejte nás volně toulat. Je to sice 
naše přirozenost, ale pak jsme kolikrát špinaví, hladoví, netrefíme 
domů a častokrát dřepneme i na ulici a konáme. Jak závidíme těm 
všem našim kolegům a kolegyním, kteří jdou s páníčky na pro-
cházku a vidíme, jak se páneček jenom třese, aby ten jejich bobek 
hned mohl uklidit. To se někdo má. Tož tak. Děkujeme, že jste to 
dočetli až sem.          Za loštické čokly neziskové psí sdružení „Bobek“ 
      (podle našeho naštěkání sepsal -pf-)



Dokumenty, zápisy . . .
Zestručněné výtahy ze zápisů zasedání rady města a veřejných zase-
dání zastupitelstva (celé znění si můžete stáhnout z webových stránek 
města - www.mu-lostice.cz nebo nahlédnout na městském úřadě). 

Zápis a usnesení č. 56  ze zasedání Rady města dne 15. 12. 2008
5) RM projednala otázku ukončení nájmu objektu květinky na nám. Míru a po projednání 
schválila Usnesení č. 56/1187 – RM schvaluje výpověď ze Smlouvy o pronájmu nebyto-
vých prostor (Květinová síň) paní Bohumile Juřičkové . . . k 31. 3. 2009.   
9) RM projednala žádost společnosti ENERGY 21, a.s. o vybudování a provozování fotovolta-
ické výroby elektřiny. Po projednání schválila Usnesení č. 56/1191 – RM neschvaluje žádost 
společnosti ENERGY 21, a.s., Uherské Hradiště o vybudování a provozování fotovoltaic-
ké výroby elektřiny.  
10) RM se seznámila s připomínkami k projednávanému ÚP Města Loštice a vzala tyto na vě-
domí. Připomínky byly zaslány Ing. Malému k dalšímu dopracování.  
23) RM se seznámila s nabídkou Svazu Měst a obcí ČR o projednání možného vstupu města do 
tohoto svazku. Po projednání schválila Usnesení č. 56/1201 – RM neschvaluje a nedoporučí 
zastupitelstvu města vstup města do Svazku měst a obcí ČR. 

Zápis a usnesení č. 57  ze zasedání Rady města dne 31. 12. 2008
3) RM se seznámila s rozpočtovým opatřením č. 12/2008 dle přílohy, která je součástí tohoto 
zápisu a po projednání schválila  Usnesení č. 57/1203 – RM schvaluje Rozpočtové změny – 
rozpočtové opatření č. 12/2008 ze dne 31. 12. 2008.  

Zápis a usnesení č. 58  ze zasedání Rady města  dne 12. 1. 2009
4) RM projednala žádost ZUŠ Loštice o použití prostředků Rezervního fondu v případě zá-
porného hospodářského výsledku ke konci účetního období dne 31. 12. 2008. Po projednání 
schválila Usnesení č. 58/1204 – RM neschvaluje žádost ZUŠ Loštice o použití prostřed-
ků Rezervního fondu. Nová žádost bude projednána na základě konkrétního hospodář-
ského výsledku ke konci účetního období, ke dni 31. 12. 2008.
5) RM projednala žádost občanského sdružení RES-SEF, Šumperk o poskytnutí fi nančního 
příspěvku na realizaci terénního programu pro uživatele drog – STREETWORK. Po projedná-
ní schválila Usnesení č. 58/1205 – RM neschvaluje žádost občanského sdružení RES-SEF, 
Šumperk o poskytnutí fi nančního příspěvku.
 11) RM projednala žádost fi rmy BEST ALIANCE o vyjádření k projektové dokumentaci na 
dostavbu areálu fi rmy (objekt bývalé papírny Vlčice) a po projednání schválila Usnesení č. 
58/1211 – RM schvaluje žádost fi rmy BEST ALIANCE a k projektové dokumentaci nemá 
žádné připomínky za předpokladu, že budou dodrženy veškeré platné zákony, vyhláš-
ky a nařízení a upozorňuje investora, že lokalita se nachází v záplavovém území řeky 
Třebůvky.
13) RM projednala na žádost pana Fialka otázku provozu skateparku Loštice. Vzhledem k 
tomu, že areál byl vystaven na základě petice loštické mládeže, která byla podporována rodi-
či, kteří přislíbili zajištění provozu ve skateparku, ale přes veškeré intervence ze strany města 
tento příslib nebyl splněn. Po projednání schválila Usnesení č. 58/1213 – RM ukládá tajem-
níkovi, aby sdělením na internetových stránkách města kontaktoval rodiče dětí, kteří 



navštěvují areál skateparku v Lošticích s tím, aby si tito založili občanské sdružení po-
případě nějaký sportovní oddíl, který by zodpovídal za provoz areálu. Jestliže toto ne-
bude akceptováno v termínu do 31. 3. 2009, navrhne pan Fialek prodej celého areálu.
15) RM projednala navýšení poplatků o DPH u služeb, které poskytuje Městský úřad v Lošti-
cích. Po projednání schválila Usnesení č. 58/1215 – RM schvaluje, aby poplatek za hlášení 
v městském rozhlase byl navýšen na částku 60,- Kč/hlášení, poplatek za TRK Vlčice byl 
navýšen o 19%. Dále RM schvaluje, aby poplatky za kopírování, za služby internetu v 
městské knihovně a poplatek za sepsání kupní smlouvy zůstaly ve stejné výši.
18) Na jednání RM se dostavila kronikářka paní Večerková, která informovala radu města o zá-
pisech v městské kronice k 31. 12. 2007. Rada města poděkovala paní Večerkové za její práci a 
vzala zprávu kronikářky města na vědomí.
19) RM projednala společně s předsedou fi nančního výboru panem Bohumilem Tillem návrh 
rozpočtu města na rok 2009. Návrh rozpočtu je součástí tohoto zápisu. Po projednání schválila 
Usnesení č. 58/1218 – RM schvaluje a doporučí ke schválení zastupitelstvu města návrh 
Rozpočtu města Loštice na rok 2009.  

Zápis a usnesení č. 59  ze zasedání Rady města dne 26. 1. 2009
3) RM projednala žádost společnosti I & C Energo a.s. Třebíč o vydání souhlasu s pokládkou 
vedení NN v ulicích Náměstí Míru, Komenského a Malé nám. V Lošticích. Po projednání schvá-
lila  Usnesení č. 59/1219 – RM schvaluje žádost společnosti I & C Energo a.s., Třebíč a vy-
dává souhlas k pokládce vedení NN v ulicích Náměstí Míru, Komenského a Malé nám. V 
Lošticích za podmínky, že vedení na Náměstí Míru bude uloženo do země před zaháje-
ním stavebních prací na rekonstrukci chodníků. . .
4) RM projednala možnost odkoupení pozemků p.č. 618 a 91/3 v k.ú. Loštice, lokalita Malé 
nám. od Jednoty Zábřeh a po projednání schválila Usnesení č. 59/1220 – RM schvaluje a do-
poručí zastupitelstvu města schválit odkoupení pozemků p.č. 618 a 91/3 v k.ú. Loštice 
za cenu dle znaleckého posudku s tím, že veškeré náklady spojené s odkoupením po-
zemků uhradí Město Loštice. 
 11) RM projednala žádost Zemědělské vodohospodářské správy Brno o souhlas se stavbou 
Odkalovací nádrž u vodní nádrže Loštice, k.ú. Žádlovice a po projednání schválila Usnesení 
č. 59/1225 – RM schvaluje žádost Zemědělské vodohospodářské správy Brno a vydává 
souhlas ke stavbě Odkalovací nádrže u vodní nádrže v Lošticích, k.ú. Žádlovice.
15) RM se seznámila s vyjádřením ČRS MO Loštice k prodeji pozemků p.č. 181 a 182 v k.ú. Žád-
lovice a vzala toto na vědomí s tím, že ve v kupní smlouvě bude uvedeno, že Zemědělská vodo-
hospodářská správa Brno bude 1x ročně provádět vyvážení sedimentů z odkalovací nádrže. 
25) RM projednala žádost ČRS MO Loštice na odkoupení pozemků v lokalitě Pod Ohrádkou 
z důvodu výstavby rybníka. Po projednání schválila Usnesení č. 59/1234 – RM schvaluje a 
doporučí ke schválení zastupitelstvu města zveřejnění záměru na odprodej pozemků v 
k.ú. Loštice, lokalita Pod Ohrádkou z majetku města do vlastnictví ČRS MO Loštice. 
26) RM projednala žádost Města Loštice o pokácení přestárlých ovocných stromů v k.ú. Loš-
tice na p.č. 1529/1 – lokalita Hradská ulice a na p.č. 155/2 a 154 – lokalita ulice Žádlovická dle 
přílohy. Po projednání schválila Usnesení č. 59/1235 – RM schvaluje žádost Města Loštice 
o pokácení přestárlých ovocných stromů v k.ú. Loštice na pozemcích p.č. 1529/1, 155/2 
a 154 dle přílohy.
27) RM projednala žádost Židovské obce Olomouc o povolení vykácení přestárlých ovocných 
stromů a jednoho ořechu na pozemku p.č. 155/1 a 158 v k.ú. Loštice, lokalita ulice Žádlovická 
dle přílohy. Po projednání schválila Usnesení č. 59/1236 – RM schvaluje žádost Židovské 



obce Olomouc o pokácení ovocných stromů a jednoho ořechu na pozemku p.č. 155/1 a 
158 dle přílohy. 
28) RM na základě připomínky pana Fialka projednala umístění rozvodné stanice na Náměstí 
Míru v Lošticích před domem Hauserových a po projednání schválila Usnesení č. 59/1237 – 
RM ukládá starostovi, aby zaslal na společnost ČEZ dopis s dotazem týkající se umístění 
rozvodné stanice na Náměstí Míru v Lošticích.    
 
Zápis a usnesení č. 60  ze zasedání Rady města dne 16. 2. 2009
3) RM projednala žádost fi rmy Svoboda, Dopravní značení, Olomouc, týkající se částečné 
uzavírky silnice II/635 v Lošticích, kolem nákupního střediska. Po projednání schválila Usnese-
ní č. 60/1238 – RM schvaluje žádost fi rmy Dopravní značení Svoboda, Olomouc a nemá k 
částečné uzavírce silnice II/635 v rámci akce Revitalizace centra města žádné připomínky.  
6) RM se seznámila s platbami Města Loštice na dopravní obslužnost v roce 2009 ve výši 
589.248,- Kč a vzala toto na vědomí.  
7) RM projednala žádost manželů Pospíšilových na odkoupení části pozemku p.č. 174/1 a ce-
lého pozemku p.č. 174/2, oba v k.ú. Žádlovice. Po projednání schválila Usnesení č. 60/1241 – 
RM neschvaluje žádost manželů Pospíšilových na odkoupení pozemku p.č. 174/2 a části 
pozemku p.č. 174/1 oba v k.ú. Žádlovice z důvodu, aby tyto sloužily jako manipulační 
prostor pro bývalou prodejnu potravin v Žádlovicích.   
8) RM projednala žádost na změnu dopravního značení v ulici Sokolská v Lošticích – zákaz 
zastavení – a po projednání schválila Usnesení č. 60/1242 – RM neschvaluje žádost na změ-
nu dopravního značení v ulici Sokolské v Lošticích z důvodu úbytku parkovacích míst 
pro osobní vozidla.   
9) RM projednala rekonstrukci vedení NN v Žádlovicích, která se dotkne i VO,které je v ma-
jetku města. Po projednání schválila Usnesení č. 60/1243 – RM pověřuje starostu k jednání 
se společností ČEZ Distribuce, aby VO v Žádlovicích bylo zachováno a přívody k VO byly  
převedeny na Město Loštice ve stejné výši, jaká je úplata za věcné břemeno pro společ-
nost ČEZ Distribuce.  
 11) RM projednala připomínky k Územnímu plánu Města Loštice a po projednání schválila 
Usnesení č. 60/1244 – RM schvaluje a doporučí ke schválení ZM zamítnout požadavek 
společnosti ČEZ, a.s. a pana Perůtky k územnímu plánu Města Loštice, schválit opatření 
obecní povahy č. 01/2009 –Územní plán Města Loštice a schválit územní studii na lokali-
tu č. B/5/25/2/30RD pro část této lokality.  
17) RM projednala žádost Kateřiny Kozičkové o povolení provozování barového podniku s vý-
herními hracími automaty v domě č. 58 na ulici Palackého v Lošticích. Po  projednání schválila  
Usnesení č. 60/1250 – RM neschvaluje žádost Kateřiny Kozičkové s tím, že nesouhlasí s 
vybudováním herny na území Města Loštice.  
18) RM se seznámila s návrhem Smlouvy o příspěvku na poskytování pečovatelské služby a po 
projednání schválila Usnesení č. 60/1251 – RM neschvaluje Smlouvu o příspěvku na po-
skytování pečovatelské služby, jelikož Město Loštice zakoupilo pro Sociální služby Šum-
perk osobní vozidlo a hradí jeho provoz v celém rozsahu. 
19) RM projednala žádost společnosti JP a.s. Šumperk o poskytnutí příspěvku na zřízení sběr-
ny prádla pro čistírnu. Po projednání schválila RM poměrem hlasů 3:0:1 Usnesení č. 60/1252 – 
RM neschvaluje žádost společnosti JP a.s. Šumperk, jelikož město neposkytuje příspěv-
ky soukromým výdělečným společnostem.  
26) RM projednala nové dopravní značení na ulici Ztracená po ukončení opravy v rámci Revi-



talizace veřejného prostranství a po projednání schválila Usnesení č. 60/1259 – RM schvalu-
je umístění DZ zákaz vjezdu nákladních vozidel nad 3,5t s dodatkovou tabulkou Mimo 
vozidel IZS, svozu odpadu a na povolení MěÚ Loštice.  

Usnesení 13. zasedání Zastupitelstva města Loštice 16. 2. 2009
3. ZM schvaluje rozpočet Města Loštice pro rok 2009 takto: 
 Celkové příjmy rozpočtu ve výši 69.228 tis. Kč
 Běžné výdaje ve výši 26.348 tis. Kč
 Kapitálové výdaje 40.600 tis. Kč
 Celkové výdaje rozpočtu ve výši 66.948 tis. Kč
 Financování ve výši   -2.280 tis. Kč
 Z toho přebytek hospodaření r. 2008 1.058 tis. Kč
 Deponované prostředky z FRB  - 870 tis. Kč
 Splátky úvěrů celkem -2.468 tis. Kč 
. . . 
7. ZM zamítá požadavky  ČEZ Distribuce, Teplická 874/8, Děčín 4, 405 02, která nesouhlasí s 
návrhem, protože v grafi ce a textu nejsou respektovány všechny požadované trasy a požadu-
je jejich zařazení do VPS. 
8. ZM zamítá požadavek Pavla Perůtky, Hněvotín 397, 783 47 Hněvotín, který nesouhlasí se 
zařazením pozemku p.č. 361/2 v k.ú. Žádlovice do zemědělských ploch a požaduje zařazení 
pozemku do ploch rekreačního bydlení. 
10. ZM po ověření  souladu ve smyslu s ust. § 54 odst.2 zákona č.183/2006 Sb. o územním plá-
nování a stavebním řádu (stavební zákon), ve znění zákona č.68/2007 Sb., že návrh územního 
plánu  není v rozporu s politikou územního rozvoje, s územně plánovací dokumentací vyda-
nou krajem nebo výsledkem řešení rozporů a se stanovisky dotčených orgánů nebo stanovis-
kem krajského úřadu vydává ve smyslu ustanovení § 6 odst.5 písm.c) stavebního zákona za 
použití ust. § 43 odst.4 stavebního zákona, v souladu s ust. §§ 171 až 174 zákona č.500/2004 
Sb., správní řád, ve znění zákona č.413/2005 Sb., ust. § 13 a přílohy č.7 vyhlášky č.500/2006 
Sb., o územně analytických podkladech, územně plánovací dokumentaci a způsobu evidence 
územně plánovací činnosti opatření obecné povahy č.  01/2009 – územní plán – Loštice.
11. ZM schvaluje zpracovanou územní studii na lokalitu č. B/5/25/2/30RD – pro 16 RD  a 8 řa-
dových RD - dle přílohy
20. ZM Loštice schvaluje odkoupení pozemků p. č. 91/3 – ostatní plocha – ostatní komunika-
ce o vým.  166 m2  a p. č. 618 – ostatní plocha – veřejná zeleň o vým. 175 m2  vše v k. ú. a obci 
Loštice, za celkovou částku 13.640,- Kč od  spotřebního družstva - Jednota, spotřební družstvo 
Zábřeh, Masarykovo nám. 45/5, Zábřeh za podmínek, že Veškeré náklady spojené s prodejem 
pozemku hradí kupující včetně daně z převodu nemovitostí.
26. ZM ukládá starostovi města pozvat zástupce Občanského sdružení Údolí Třebůvky na jed-
nání starostů, týkající se budování přehrady na vodním díle „kanál D-O-L“ v termínu do 28. 2. 
2009.
                                  
Zápis a usnesení č. 61  ze zasedání Rady města dne 2. 3. 2009
3) Starosta informoval radní o restaurování kamenné sochy Panny Marie v Lošticích a uvedl, 
že nejsou dořešeny vlastnické vztahy, proto žádost byla pozastavena a bude podána na rok 
2010 . . .
4) RM provedla fyzickou prohlídku probíhající rekonstrukce KD. Tato probíhá dle plánu, pou-
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ze vznikl problém na elektrorozvodech v KD, které budou muset být vyměněny v celém objek-
tu a ne jen na jevišti, jak bylo původně plánováno. V rámci rekonstrukce KD schválila Usnesení 
č. 61/1261 – RM schvaluje podání žádosti o zařazení projektu „Dovybavení kulturního a 
zájmového centra Města Loštice a Mikroregionu Mohelnicko“ mezi významné projekty 
kraje Olomouckého kraje na rok 2009.   
5) Starosta informoval přítomné, že do současné doby nebyl vyhlášen žádný dotační titul, 
kde by mohlo být požádáno o dotaci na zateplení objektů ZŠ a MŠ Loštice. Vzhledem k tomu-
to schválila Usnesení č. 61/1262 – RM schvaluje pozastavení dopracování projektové do-
kumentace na akci „Zateplení objektů ZŠ a MŠ Loštice“.  
6) Starosta informoval radní, že proběhlo jednání s panem Unzeitigem, vedoucím společ-
nosti ČEZ, která zabezpečuje výměnu vedení na území města a uvedl, že rozvodná skříň na 
nám. Míru bude upravena dle projektu jakmile dojde ke zlepšení stávajících klimatických pod-
mínek. RM vzala tuto informaci na vědomí.  
7) Starosta informoval radní, že na ulici Žádlovické, kde proběhlo kácení přestárlých ovoc-
ných stromů a ořechů dojde v letošních roce k sanačním úpravám spojených s návozem hlíny 
na urovnání dotčeného prostoru a k následné výsadbě nových ovocných stromů a okrasných 
křovin. RM vzala tuto informaci na vědomí.    
9) RM projednala žádost mysliveckého sdružení Loštice – Vlčice o povolení provedení prů-
zkumného vrtu na pozemku města z důvodu zjištění možnosti vybudování studny v lokalitě U 
Huberta. Po projednání schválila Usnesení č. 61/1264 – RM schvaluje provedení průzkum-
ného vrtu na pozemku města v lokalitě U Huberta.   
10) Starosta informoval radní o vybudování plánované cyklostezky Žádlovice – Mohelnice, 
Krčmy a uvedl, že nejsou dořešeny vlastnické vztahy dotčených pozemků, proto se podání žá-
dosti, po dohodě se starostou Města Mohelnice, posouvá na rok 2010. RM vzala tuto informaci 
na vědomí.  
12) RM projednala žádost Bohumily Juřičkové o prodloužení nájemní smlouvy na nebytové 
prostory – prodejna na Náměstí Míru č. 63 do 30. 6. 2009. Vzhledem k tomu, že výpověď z 
pronájmu nebytových prostor byla žadatelce doručena v řádném termínu, je dodržena vý-
povědní lhůta dle Nájemní smlouvy a RM schválila zveřejnění záměru pronajmout nebytové 
prostory fi rmě A.W. Loštice schválila Usnesení č. 61/1266 – RM neschvaluje žádost Bohu-
mily Juříčkové o prodloužení Smlouvy o nájmu nebytových prostor a trvá na dodržení 
původní výpovědní lhůty do 31. 3. 2009.  
15) RM projednala žádost odboru výstavby o podání sdělení termínu likvidace vytěženého 
materiálu z řeky Třebůvky, který byl uložen v lokalitě u Vlčic, a navrhuje jeho uložení do krá-
terů vzniklých po povodních v náhonu pod elektrárnou ve Vlčicích. Po projednání schválila 
Usnesení č. 61/1269 – RM vzhledem k současné ekonomické situaci neplánuje v letoš-
ním roce žádné vyvážení uloženého materiálu z uvedené lokality a v roce 2010 bude 
uložený materiál použit na opravu lesních cest v majetku města. 
16) RM se seznámila s oznámením MěÚ Mohelnice, odboru výstavby o zahájení územního ří-
zení a pozvání k veřejnému ústnímu jednání ve věci „cihelna Loštice – dotěžení ložiska a rekul-
tivace území. Po projednání schválila Usnesení č. 61/1270 – RM ukládá starostovi města, 
aby se účastnil výše uvedeného jednání a zde přednesl nesouhlas Rady města Loštice s 
plánovaným provedením rekultivace vytěženého území s tím, že Město Loštice trvá na 
původním „Plánu rekultivace pozemku po těžbě – cihelna Loštice, který byl zpracován v 
únoru 1986 fi rmou Agrostav, Společný zemědělský podnik, Šumperk.  



Potřebujeme velikonoce !
 Velikonoce - Svátky radosti z nového života. Je možno defi novat je lépe? 
Jistě potřebujeme sváteční dny, neboť každodenní zprávy z domova i ze svě-
ta, nepřízeň života či jeho všednost by z nás postupně a velmi snadno udě-
laly patologické pesimisty. I když se život neskládá jen z utrpení, ohrožení a 
hrůzy, přesto v něm zůstává často něco těžkého a tísnivého. A proto potře-
bujeme svátky, které nám přinášejí naději, jež nezklame. Velikonoční svátky 
jsou pro nás zárukou, že se s člověkem počítá, že láska je silnější než nenávist 
a život mocnější než smrt. A tak k Velikonocům patří svátečnost a sluníčko, 
stromy v květu, pestré šaty, usměvavé tváře, sváteční pokrm a písně. Nestačí 
však zůstat na povrchu, u vnější svátečnosti ale je třeba důkladně se zahle-
dět do tajemství Velké noci. Křesťané slaví Velikonoce, protože věří, že Ježíš 
Nazaretský, kterého ukřižovali, žije. Co pro nás tedy Velikonoce znamenají? 
Můžeme odpovídat jen použitím nedokonalých protikladů: Velikonoce, to je 
smích se slzami v očích. Velikonoce, to je údiv s mnoha nevyslovenými otáz-
kami. Především jsou to ale svátky neuvěřitelnosti. Navzdory vnějšímu zdání 
totiž „Projekt Ježíš" neztroskotal ale se podařil. Navzdory bolesti a výsměchu, 
navzdory všem těžkostem, které ho na cestě provázely, vstoupil Ježíš svou 
smrtí do Života. Přěji nám všem znovuobjevení pravé radosti ze života, kte-
rou nám Zmrtvýchvstalý Kristus přináší ! 

 P. Pavel a loštický misijní tým


